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انعکاس اخبار ورزش ایران
7منهای فوتبال

تیم های سه نفره 
ایران همیشه 

منتخبی از میان 
بازیکنان جوان تر 

تیم های ملی 
بسکتبال 5 نفره 

است که در هر 
مسابقه بسته 

به شرایط راهی 
مسابقات می شوند.

بازیکنانی که 
هیچ کدام ریشه در 
این رشته ندارند و با 
اردوهایی چند روزه 

در قالب یک تیم چهار 
نفره به مسابقات سه 
نفره اعزام می شوند.

محسن آجرلو
روزنامه نگار

نجمه خدمتی:

تیراندازی را به کسی 
توصیه نمی کنم

نجمه خدمتی که یکی از چهره های 
یران است،  ندازی ا مطرح تیرا
حرف هایی به زبان می آورد که نشان 
می دهد تا چه حد شرایط برای او 
و سایر تیراندازان سخت است. او 
می گوید:» رشته تیراندازی تجهیزات 
محور است و همواره باید این 
تجهیزات به روز باشند حتی در سطح 
مبتدی هم با قطعات قدیمی و کهنه 
نمی شود زیاد مانور داد و کار را خیلی 
سخت می کند. با این شرایط چطور 
می توان این ورزش را به دیگران 
توصیه کرد.« او با تأکید بر اینکه 
توصیه نمی کنم نوجوانان و جوانان 
رشته تیراندازی را انتخاب کنند، 
ادامه می دهد:»من که در سطح تیم 
ملی هستم و برای بالابردن پرچم 
کشورم در میادین بزرگ و بین المللی 
تلاش می کنم، از پس هزینه ها 
برنمی آیم. فدراسیون در حد توان 
خود مانند پرداخت حقوق، برگزاری 
اردوها،  تهیه فشنگ و ساچمه کمک 
می کند؛ اما این حقوق ناچیز کفاف 
هزینه هایی که برای اردوها و دوری از 
خانواده صرف می کنیم را نمی دهد و 
این موضوع واقعاً برای ما سخت و 

طاقت فرسا است.«

 تیراندازان 
به اردو رفتند

اولیــن مرحلــه اردوی تیــم ملــی 
تپانچــه از دیــروز )دوشــنبه(، 14 
فروردین ماه در مجتمع تیراندازی 
آزادی آغاز شد و تا 21 فروردین ماه 
ادامــه دارد. در این مرحله هشــت 
تیرانداز حضور دارند. جواد فروغی 
از تهران، وحید گلخندان از فارس، 
امیــر جوهری خو از تهران، حســین 
ظفر جعفرزاده از خراســان رضوی، 
شــایان تمــدن از اصفهــان، آیلیــن 
قلی زاده از سیستان و بلوچستان، 
زینب شــکاری از اصفهان و پریماه 
امیــری از کرمــان نفــرات دعــوت 
شده به این مرحله از اردو هستند. 
ایــن بخــش از اردوی تیــم ملــی 
تپانچــه با هدایت احمد جعفرزاده 
برگــزار می شــود. گــروه دیگــری از 
تیــم ملــی تپانچــه از 6 فروردیــن 
ماه تمریناتش را آغاز کرده  اســت.

هفته چهارم والیبال 
ساحلی در بوشهر

هفتــه چهــارم لیــگ برتــر والیبــال 
 1 6 ( رشــنبه  چها ز  ا حلی  ســا
فروردیــن( بــه میزبانــی پیــکان 
بندردیــر در اســتان بوشــهر آغــاز 
می شــود و به مــدت ســه شــب 
بــا 24 دیــدار در فاصلــه افطــار تــا 
ســحر پیگیــری می شــود. ســومین 
دوره مســابقات والیبــال ســاحلی 
قهرمانی باشــگاه های برتــر مردان 
ایــران جــام »خلیــج فــارس« بــا 
حضــور 1۳ تیــم پیگیــری می شــود 
کــه هفتــه چهــارم ایــن رقابت هــا 
از 16 تــا 1۸ فروردیــن بــه میزبانــی 
پیــکان بنــدر دیــر برگــزار می شــود. 
هفتــه ســوم ایــن رقابت هــا از 1۷ تا 
1۹ اســفند به میزبانــی رعد پدافند 
در تهــران برگــزار شــد و تیم ســنگ 
آهــن بافق با کســب ششــمین برد 
متوالی در رتبه نخست جدول این 

رقابت هــا قــرار گرفــت.

بازگشت روس ها به 
صحنه رقابت تکواندو

فدراســیون جهانی تکواندو تصمیم 
گرفتــه اســت بــه ورزشــکاران روســی 
اجــازه دهــد زیــر نظــر ایــن ســازمان 
کننــد.  شــرکت  بقات  مســا در 
وادیــم ایوانــوف ســرمربی تیــم ملــی 
تکوانــدوی روســیه گفت: »نشســت 
شــورای فدراســیون جهانــی تکوانــدو 
روز گذشــته بــه پایــان رســید و 
یــرش  پذ رد  مــو ر  د تصمیمــی 
ورزشــکاران روســیه و بلاروس اتخاذ 
شــد، اولیــن شــروع مــا بــا جــام جهانی 

آذربایجــان اســت.«

مسعود ظهرابی، سرمربی تیم هندبال نیروی زمینی شهید شاملی کازرون در مورد 
ازسرگیری مسابقات لیگ برتر بعد از یک ماه و نیم وقفه می گوید: »با توجه به اینکه 
در ماه مبارک رمضان هستیم و بازی ها و تمرینات بعدازظهر انجام می شود، کمی 
فشار روی بازیکنان است. امیدوارم در این شرایط دیگر در لیگ تعطیلی نداشته 
باشـیم تـا بازیکنـان بـه شـرایط بـازی برگردنـد.« او همچنیـن می گویـد کـه بـا وجـود 

بازیکنان خوب، سطح لیگ نسبت به سال قبل پایین آمده است.

مسعود ظهرابی:

لیگ هندبال نسبت به سال قبل افت کرده

امیـر عزیزی پـور، رئیـس فدراسـیون اسـکواش بـا شـروع سـال جدیـد از 
اولویت های این فدراسـیون می گوید. او با اشـاره به اتفاق های سـال گذشـته 
کـه در مسـیر برگـزاری انتخابـات پیـش آمـد، می گویـد: »در سـال گذشـته هـر 
چنـد اسـکواش بـا مشـکلات زیـادی مواجـه بـود امـا امسـال بـدون نـگاه بـه 
مشـکلات گذشـته سـعی داریم بهترین شـرایط را برای اسـکواش رقم بزنیم. 

بایـد عقب ماندگـی سـال گذشـته را جبـران کنیـم.«

امیر عزیزی پور:

به مشکلات سال قبل نگاه نمی کنم

در آخرین رنکینگ منتشـر شـده توسـط فدراسـیون جهانی شـطرنج )فیده( در 
ماه آوریل، مگنوس کارلسـن مرد شـماره یک شـطرنج جهان با ریتینگ ۲۸۵۳ 
در صدر جهان قرار دارد. در لیسـت ۱۰۰ شـطرنج باز برتر جهان که توسـط فیده 
منتشر شده، پرهام مقصودلو مرد شماره یک شطرنج ایران با ریتینگ ۲۷۳۰ 
در رده ۱۹ جهان قرار دارد. سـید محمد امین طباطبایی دیگر شـطرنج باز ایران 

با ریتینگ ۲۶۷۷ در رده ۵۷ جهان ایسـتاده اسـت.

پرهام مقصودلو

ایستادن در رده 1۹ دنیا

 zمصاحبه و خبر

در آخرین روزهای سال گذشته، مجمع انتخاباتی 
ژیمناستیک برگزار و عابد حقدادی با حمایت 
وزارت ورزش به عنوان رئیس این فدراسیون 
انتخاب شد. او در حالی انتخاب شد که رئیس 
سابق فدراسیون که حمایت فدراسیون جهانی 
را داشت، اجازه حضور در مجمع را پیدا نکرد. 
گفته شد صلاحیت اینچه درگاهی تأیید نشده 
است؛ موضوعی که واکنش تعداد قابل توجهی 
از اعضای مجمع را در پی داشت اما در نهایت 
منتقدان به مجمع برگشتند و رأی گیری انجام 
شد. این انتخابات در حالی شکل گرفت که پیش 
از برگزاری مجمع این نگرانی وجود داشت که اگر 

به هر دلیلی اینچه درگاهی اجازه حضور در مجمع 
را پیدا نکند، انتخابات از سوی فدراسیون جهانی 
زیر سؤال می رود. با همه این اما و اگرها در نهایت 
انتخابات بدون حضور رئیس سابق فدراسیون در 
تاریخ 24 اسفندماه برگزار شد؛ درست زمانی که 

تعطیلات فرا رسید و از ادامه ماجرا خبری نشد.
با شروع سال جدید و فعالیت بخش های مختلف، 
حالا خبر می رسد که رئیس جدید فدراسیون 
ژیمناستیک خیلی سریع به دیدار مسئولان 
فدراسیون جهانی رفته است. گویا این سفر انجام 
شده تا مسئولان فدراسیون جهانی متقاعد شوند 
که انتخابات بدون دخالت دولت برگزار شده 

است. البته جالب است که حقدادی در ارائه 
گزارش سفرش به ترکیه می گوید که مسئولان 

جهانی در حال بررسی مجمع انتخاباتی هستند!
ره به  رئیس فدراسیون ژیمناستیک با اشا
حضورش در ترکیه و دیدار با مسئولان فدراسیون 
یران  نتخابات فدراسیون ا جهانی پیرامون ا
می گوید: »حضور در ترکیه با هدف همراهی 
تیم ملی جوانان در رقابت های جهانی بود که 
خوشبختانه با نتیجه خوبی هم همراه شد. من در 
حاشیه برگزاری این مسابقات دیدارهایی هم با 
مسئولان فدراسیون جهانی داشتم. آنها در حال 
بررسی هستند و هر زمان که این بررسی تمام 

شود، پاسخ می دهند.«
او ادامه می دهد: »مستندات لازم در اختیار 
فدراسیون جهانی قرار گرفته و انتخابات هم که 
با اساسنامه منطبق با اساسنامه FIG انجام شده 
است. به هر حال کمیته اخلاق فدراسیون جهانی 
به عنوان یک کمیته مستقل رسیدگی می کند تا 

شرایط مشخص شود.«
علاوه بر این موضوع، مشکل قدیمی فدراسیون 
ایران نیز همچنان برقرار است. اینچه درگاهی با 
رفتن از فدراسیون، امکان دسترسی به ایمیلی که 
برای مکاتبات فدراسیون از آن استفاده می شده 
را از سایر افراد گرفته و فدراسیون جهانی تمام 

نامه نگاری ها را با او انجام می دهد. حقدادی در 
این رابطه می گوید: »ایمیل که شخصی است 
و هنوز هم یکی از راه های ارتباطی محسوب 
می شود. فدراسیون ایمیل ندارد و در طول این 
سال ها نیز از ایمیل شخصی استفاده شده است. 

در واقع ایمیل سازمانی تعریف نشده بود.«
رئیس فدراسیون ژیمناستیک در پایان نکته ای را 
می گوید که به نظر می رسد در رابطه با سرانجام 
فدراسیون ژیمناستیک نگرانی دارد: »بیش از هر 
چیزی، سرنوشت ژیمناستیک و ورزشکاران این 
رشته اهمیت دارد و باید این مسأله مورد توجه 

قرار بگیرد.«

تلاش برای اقناع مسئولان فدراسیون جهانی ژیمناستیک

بررسی انتخابات ایران در کمیته اخلاق

 zسوژه

اعزام بازیکنان 5 نفره با هزینه یک باشگاه خصوصی به کاپ آسیا

وقتی بسکتبال 3 نفره نداریم!
رقابت هــای بســکتبال ســه نفــره کاپ آســیا در حالــی در ســنگاپور بــه پایــان رســید کــه تیــم ایران با شکســت برابــر نیوزیلند، از صعــود به جمع چهار تیــم برتر بازماند. تیمــی که در شــرایطی خاص راهی این رقابت ها شــد و 

یــک بــار دیگــر ثابــت کــرد کــه بســکتبال ســه نفره در ایران هویت و شــخصیت مســتقلی ندارد و در هر مســابقه با یک رویکرد و شــکل و شــمایل خاص راهی مســابقات می شــود.

پنج برد و یک باخت
تیــم ایــران در ایــن رقابت هــا و در 
مرحلــه اول، تیم هــای برونئــی، مالــزی 
و هنگ کنــگ را از پیــش رو برداشــت 
و بــه عنــوان تیــم اول راهــی مرحلــه 
دوم شــد. تیــم ســه نفــره ایــران در ایــن 
مرحلــه هــم بــا فیلیپیــن و قطر همگروه 
شــدند. دو بــرد دیگــر برابــر فیلیپیــن و 
قطــر، ایــران را بــه جمــع هشــت تیــم 
برتــر ایــن رقابت هــا رســاند.نیوزیلند 
حریــف ایــران در ایــن مرحلــه بــود 
کــه در نهایــت در یــک بــازی نزدیــک 
 موفــق شــد تیــم ســه نفــره ایــران را

20 - 1۸ شکســت دهــد و بــه نیمــه 
نهایــی برســد. کار تیــم ایــران هــم پــس 
از پنــج پیــروزی، بــا شکســت در بــازی 

ششــم بــه پایــان رســید.
 

زیر سؤال بردن فلسفه 
بسکتبال سه نفره

 فلســفه ایجــادی و تشــکیل رشــته ســه 
نفــره در بســکتبال، بــه نوعــی توجــه 
ویــژه بــه بســکتبال خیابانــی بــوده و 
هســت. رشــته ای کــه حتــی خیلــی زود 
جــواز المپیکــی شــدنش هــم صــادر 
شــد و در بازی هــای آســیایی بــرای 
خــود جــا بــاز کــرد. پــس قــرار بــوده 
تــا رشــته ای جدیــد و بــرای جامعــه 
هدفــی متفــاوت تشــکیل شــود تــا 
بتواننــد بــه ایــن بخــش از بســکتبال و 
زیبایی هایــش نیــز رســمیت ببخشــند 
و در قالــب رقابت هــای بین المللــی بــه 
نمایــش بگذارنــد. اتفاقــی کــه در ایــران 
بــه هیــچ وجــه نمی افتــد. تیم هــای 
ســه نفــره ایــران همیشــه منتخبــی از 
میــان بازیکنــان جوان تــر تیم هــای 
ملــی بســکتبال 5 نفــره اســت کــه در 
هــر مســابقه بســته بــه شــرایط راهــی 

مســابقات می شــوند.
بازیکنانــی کــه هیچ کــدام ریشــه در 
ایــن رشــته ندارنــد و بــا اردوهایــی چنــد 
روزه در قالــب یــک تیــم چهــار نفــره بــه 
مســابقات ســه نفــره اعــزام می شــوند.

درســت مثــل رقابت هــای اخیــر کــه 
فدراســیون نــه تنهــا برنامــه ای بــرای 
ــز  ــی نی آن نداشــت، بلکــه از لحــاظ مال
تــوان حمایــت کامــل از تیــم را نداشــت. 
در نهایــت هــم مجبــور شــد کــه بخــش 
قابــل توجهــی از هزینــه  را بــه دوش 
باشــگاه مهــرام انداختــه و بــا تیمــی 
راهــی کاپ آســیا شــود کــه هــر چهــار 
بازیکنــش از مهــرام انتخــاب شــدند.

اتفاقی که نشان می دهد بسکتبال 
سه نفره ایران تا چه اندازه بی برنامه و 
بی هویت است. پرداخت هزینه توسط 
یک باشگاه منجر به انتخاب نفرات 
اعزامی شده و فدراسیون هم تنها به 
دنبال انجام شدن این اعزام بوده است.

 
نه نتیجه، نه تصمیم درست

تیــم ایــران در کاپ آســیا در شــرایطی 
بــا نفراتــی چــون ســینا واحــدی، محمــد 
یوســف وند و پیتــر گریگوریــان بــه 
میــدان رفــت کــه هــر ســه بازیکنــان 
ســابقه پوشــیدن پیراهــن تیــم ملــی 
بزرگســالان در بســکتبال 5 نفــره را 
دارنــد. بازیکنــان مســتعدی کــه در 
کیفیــت و آینــده روشــن آنهــا شــکی 
نیســت امــا اعــزام آنهــا بــه مســابقات 
سه نفره آسیایی چه دردی را دوا کرد؟ 
اعزامی که در نهایت حتی نتیجه قابل 
قبولــی را هــم بــرای بســکتبال ایــران بــه 
همــراه نداشــت. بــه ایــن ترتیــب نــه 

تنهــا بــه بازیکنــان میدان ندیــده در 
بســکتبال خیابانی و ســه نفره، میدانی 
بــرای کســب تجربــه داده نشــد بلکــه 
نماینــده ایــران حتــی بــه جمــع چهــار 

تیــم برتــر هــم نرســید.
اتخــاذ چنیــن تصمیم هایــی، ورزشــی ها 
را یــاد اعــزام تعــداد قابــل توجهــی از 
بازیکنــان فوتبــال ایــران بــه مســابقات 
آســیایی و جهانــی فوتســال می انــدازد. 
یــران هویــت  نــی کــه فوتســال ا زما
مســتقلی نداشــت و بازیکنــان و حتــی 
نــش هــم از فوتبــال انتخــاب  مربیا
می شــدند. اعــزام بازیکنــان پنــج نفــره 
بــه رقابت هــای ســه نفــره، تصمیمــی 
اســت درســت مثــل همــان اتفاقــی کــه 

بــرای فوتســال می افتــاد. رشــته ای کــه 
حــالا نــه تنهــا هویــت و ســاختار مســتقل 
دارد، بلکه از فوتبال نیز عملکرد بهتری 
داشــته و جــزو برتریــن تیم هــای دنیــا بــه 

حســاب می آیــد.
پــس فدراســیون بســکتبال نیــز بهتــر 
اســت بــه جــای چنیــن تصمیم هــای 
عجیبــی دربــاره این رشــته جذاب، چند 
اقــدام اساســی و اصولــی انجــام داده و 
هویــت و اســتقلال لازم را بــه بســکتبال 
ســه نفــره بدهــد. رشــته ای کــه شــاید 
حتــی بتوانــد ضعف هــای بــزرگ ایجــاد 
شــده در تیــم 5 نفــره را هــم پوشــش 
داده و حتــی در آینــده بــه ایــن رشــته 

ــد. هــم کمــک کن


